


P r o t o k ó ł 

z  wspólnego posiedzenia Komisji ds. Budżetu oraz Komisji ds. Społecznych  

Rady Gminy Stegna 

odbytego w dniu 23 lutego 2015 roku. 

 

czas rozpoczęcia: 13:00                                                                      czas zakończenia: 16:40 

 

 

Posiedzenie otworzyła Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Pani Brygida Drągowska.  

W posiedzeniu udział wzięli członkowie komisji wg załączonej listy obecności, na stan        

12 radnych obecnych na posiedzeniu 11.  

W posiedzeniu udział wzięli również członkowie Komisji Rewizyjnej : Dorota Chojna, Adam 

Doliński oraz Mariusz Ogrodowski.   

Ponadto udział wzięli Wójt Gminy Pani Ewa Dąbska, Skarbnik Gminy Pani Dorota 

Witkowska. 

 

Temat posiedzenia:  

 

I. Zaopiniowanie projektów uchwał na V Sesję Rady Gminy: 

1. utworzenia na obszarze Gminy Stegna odrębnego obwodu głosowania dla 

przeprowadzenia wyborów Prezydenta Rzeczypospolitej Polskiej zarządzonych na 

dzień 10 maja 2015 r.; 

2. wyboru przedstawiciela Gminy Stegna w Stowarzyszeniu Lokalna Grupa Rybacka 

„Rybacka Brać Mierzei”; 

3. wystąpienia Gminy Stegna ze Stowarzyszenia Gmin Przyjaznych Energii 

Odnawialnej; 

4. wystąpienia Gminy Stegna ze Stowarzyszenia pn. „Związek Miast i Gmin Morskich"; 

5. wyrażenia zgody na przystąpienie przez Gminę Stegna do Pętli Żuławskiej Spółki z 

ograniczoną odpowiedzialnością z siedzibą w Elblągu i wniesienie przez Gminę 

Stegna do tej spółki środków finansowych oraz upoważnienia Wójta Gminy Stegna do 

złożenia w imieniu Gminy Stegna oświadczenia o objęciu udziałów w kapitale 

zakładowym Pętli Żuławskiej Spółki z ograniczoną odpowiedzialnością z siedzibą w 

Elblągu; 

6. wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości niezabudowanej stanowiącej drogę, 

położoną w miejscowości Stegna działki nr 267/1; 

7. określenia wymagań, jakie powinien spełniać przedsiębiorca ubiegający się o 

uzyskanie zezwolenia na prowadzenie działalności w zakresie opróżniania zbiorników 

bezodpływowych i transportu nieczystości ciekłych na terenie Gminy Stegna; 

8. zmiany Uchwały nr XLVI/471/2014 z dnia 12 listopada 2014r. Rady Gminy Stegna w 

sprawie uchwalenia „Programu współpracy Gminy Stegna z organizacjami 

pozarządowymi i innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego 

na terenie Gminy Stegna na rok 2015”; 

9. zmiany uchwały Nr IV/14/2015 Rady Gminy Stegna z dnia 22 stycznia 2015 w 

sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Stegna na lata 2015 – 2025; 

10. zmian budżetu Gminy Stegna na rok 2015; 

11. ustalenia wysokości diet dla sołtysów; 

12. ustalenia wysokości diet dla radnych; 



13. wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie działki gruntu nr 125 położonej w 

miejscowości Rybina – przekazany radnym w dniu dzisiejszym. 

 

 

II. Sprawy różne.  

Wiceprzewodnicząca Rady Brygida Drągowska przywitała wszystkich obecnych, po czym 

oddała głos Przewodniczącym Komisji. 

 

Przewodnicząca Komisji ds. Budżetu Gabriela Danelska : 

- Komisja na posiedzeniu w dniu 20.02.2015 przeanalizowała Uchwałę Walnego 

Zgromadzenia LOT „Jantarowe Wybrzeże” w sprawie ustalenia składek członkowskich, 

- termin płatności w wysokości 20.000 zł, co stanowi 50% składki rocznej został w Uchwale 

wyznaczony na dzień 28.02.2015 r., 

- wnosi w imieniu całej Komisji o informację od Wójt odnośnie spotkania z LOT, czego 

dotyczyło spotkanie, czy są z niego jakieś konstruktywne wnioski, jaka kwota składki 

członkowskiej zostanie zapłacona, czy całość czy tylko 50%, 

- Komisja uważa, iż wysokość składki jest nieadekwatna, co wskazywała w swojej opinii do 

projektu budżetu na 2015 rok, 

- Komisja zmieniła swój harmonogram pracy i przyjrzy się dokładniej współpracy Gminy z 

LOT „Jantarowe Wybrzeże”, jak wygląda finansowanie Mistrzostw Świata w Poławianiu 

Bursztynu. 

 

Skarbnik Gminy Dorota Witkowska – wyjaśniła, iż łączna wysokość składki członkowskiej 

Gminy wynosi 40.000 zł, 50% płatne do końca lutego, natomiast pozostałe 50% w czerwcu. 

20.000 zł jak co roku miało zostać przekazane zadaniami budżetu poprzez przeniesienie tych 

środków. 

 

Wójt Gminy Pani Ewa Dąbska – na spotkaniu z przedstawicielami LOT-u poruszana 

również była kwestia wysokości składki członkowskiej. Lokalna Organizacja Turystyczna nie 

chce angażować się w organizację MŚwPB. Komisji ds. Budżetu zgodnie z wnioskiem 

została przekazana Uchwała Walnego Zebrania LOT łącznie z załącznikiem wskazującym 

zadania, które LOT chce realizować, ze wskazaniem konkretnych kwot. W budżecie na 

składkę członkowską znajduje się kwota 20.000 zł. 

Na spotkaniu poruszane były kwestie zarówno tego co się dzieje w Gminie, jakie są terminy 

dotyczące realizacji dokumentacji zejść na plażę. 

Uważa, że więcej informacji na temat sposobu rozliczenia ubiegłorocznych mistrzostw będzie 

posiadała Przewodnicząca Komisji Gabriela Danelska. Z chęcią porozmawiała by z Radną 

odnośnie tej kwestii i wysłuchała uwag na jakich zasadach działała współpraca odnośnie 

MŚwPB i ich rozliczenie.  

LOT jest chętny do współpracy, a zadania które chcieliby realizować w ramach kwoty składki 

członkowskiej zostały przedłożone. 

 

Przewodnicząca Komisji ds. Budżetu Gabriela Danelska : 

- uważa, że nie powinna zostać obecnie przelana kwota w ramach składki członkowskiej, 

- nie chce rozwiązywać współpracy z LOT, ale sądzi że wysokość składki dla Gminy Stegna 

powinna wynosić tak jak dla innych samorządów 3.000 zł, z uwagi na to, że nie 

funkcjonowało to tak jak powinno, 

- nieodpowiednia jest sama formuła ustalenia składki dla Gminy Stegna,  



- na terenie Gminy funkcjonują również inne stowarzyszenia, które w swoich zadaniach 

statutowych również mają zapisy o organizowaniu imprez, zadaniach turystycznych, więc 

dlaczego akurat LOT miałby realizować te zadania, jeżeli nie do końca ta współpraca się 

sprawdziła, 

- Gmina jest członkiem LOT-u natomiast nasze zdanie nie było brane pod uwagę przy 

ustaleniu wysokości składki, nie wiem czy zdają sobie sprawę z tego, że może zostać podjęta 

Uchwała przez Radę o wystąpieniu z LOT-u, i co w takim przypadku, stowarzyszenie 

przestaje istnieć, 

- uważa, że powinno dojść do spotkania Radnych z Przedstawicielami LOT odnośnie 

wysokości składki i powinien zostać wypracowany jakiś konsensus. 

 

Wójt Gminy Pani Ewa Dąbska – skoro Radni mają swoje spostrzeżenia, iż ta współpraca 

nie funkcjonuje tak jak powinna, to uważa, iż takie spotkanie jest bardzo dobrym 

rozwiązaniem. 

Był pomysł o połączeniu trzech LOT-ów z Mierzei tj. Stegna, Sztutowo i Krynica Morska, 

sprawę tę pilotuje Pani Habska, być może należałoby promować Mierzeję jako całość, a nie 

poszczególne gminy osobno.   

 

Przewodnicząca Komisji ds. Budżetu Gabriela Danelska : 

- oprócz samej składki 40.000 zł gmina dodatkowo na organizację MŚwPB ponosi koszty, 

 np. w roku 2014 była to kwota 77 tyś zł oraz płacimy za utrzymanie budynku, w którym 

znajduje się biuro LOT, pokrywane są również koszty związane z osobą prowadzącą w 

prawdzie nie przez cały rok, uważa, że łączna kwota jest niezasadna, 

- generalnie Gmina mogłaby sama realizować te zadania. 

 

Wiceprzewodnicząca Rady Brygida Drągowska – generalnie chodzi o to, aby LOT 

przedłożył swoje sprawozdanie z informacją o tym ile i jakie dodatkowe środki pozyskują.  

 

Wójt Gminy Pani Ewa Dąbska – czy Rada nigdy nie żądała takich informacji od 

stowarzyszenia. 

 

 Przewodnicząca Komisji ds. Budżetu Gabriela Danelska – były takie żądania, Rada 

otrzymywała plan działań, stowarzyszenie twierdzi, że niekoniecznie musi pokazywać Radzie 

sprawozdanie merytoryczne czy finansowe. 

 

Wiceprzewodnicząca Rady Brygida Drągowska – w roku ubiegłym była próba 

zmniejszenia wysokości składki, sama składała taki wniosek, ale nie uzyskał on aprobaty 

Rady. 

 

Wójt Gminy Pani Ewa Dąbska – uważa, że powinno odbyć się spotkanie Radnych z 

Zarządem LOT-u i te wszystkie wątpliwości, które od jakiegoś dłuższego czasu narastają  

powinny zostać wyjaśnione. 

Na spotkaniu, na które została zaproszona przez Zarząd LOT-u poruszane były kwestie 

odnośnie tego co Gmina zamierza zrobić w zakresie turystyki, powody nie pobierania opłaty 

miejscowej.   

 

Przewodnicząca Komisji ds. Budżetu Gabriela Danelska – spotkań takich odbyło się już 

kilka, a mimo wszystko kwota składki dla Gminy wzrasta. 



Uważa, że zadania które realizował LOT odnośnie MŚwPB gmina mogłaby wykonać sama, a 

LOT ewentualnie mógłby być partnerem i mógłby wspomóc gminę w realizacji tego zadania. 

Nie byłoby problemów z rozliczeniem merytorycznym i kosztowym.  

 

Skarbnik Gminy Dorota Witkowska – takie sprawozdanie rozliczające wysokość 

przekazanej składki było przedstawiane, ale nie zawierało ono informacji o wysokości wkładu 

LOT. 

 

Wójt Gminy Pani Ewa Dąbska – zwracając się do Skarbnik Gminy zapytała czy kwota 

składki musi zostać przekazana do 28.02.2015 r. 

 

Skarbnik Gminy Dorota Witkowska – na dzień dzisiejszy Gmina jest członkiem 

stowarzyszenia i zgodnie z Uchwałą LOT kwota ta powinna zostać przelana.  

Generalnie jest to składka i stowarzyszenie nie ma obowiązku tego rozliczać, ale Radni 

wymagali takiej informacji i była ona przez LOT składana. 

 

Przewodnicząca Komisji ds. Budżetu Gabriela Danelska – uważa, że składka powinna 

zostać przekazana na podstawie porozumienia, aby obydwie strony były zabezpieczone. 

W chwili obecnej dla Gminy Stegna jest ustalana ekstra składka członkowska. 

 

Skarbnik Gminy Dorota Witkowska – należy pamiętać, że ta ekstra składka w poprzedniej 

kadencji nie była pomysłem LOT-u, tylko była inicjatywą Wójta Gminy. 

 

Wiceprzewodnicząca Rady Brygida Drągowska – w pierwszym roku została przekazana 

kwota 60.000 zł natomiast już wtedy nie byliśmy zadowoleni z rozliczenia tej kwoty.  

W momencie kiedy zaczęto mówić, że ta współpraca nie wygląda tak jakbyśmy sobie tego 

życzyli. W związku z powyższym LOT podjął uchwałę, w której zapisano, iż Gmina Stegna 

będzie płaciła składkę w wysokości 40.000 zł wskazując na co zostanie przeznaczona  

ta kwota.       

 

Wójt Gminy Pani Ewa Dąbska – jako członek LOT-u wniesione zostanie pismo  

o przedłużenie terminu płatności I raty składki i spróbuje zorganizować w przyszłym 

tygodniu spotkanie z Zarządem LOT-u. 

Generalnie LOT w ramach tej składki nie chce organizować MŚwPB, wskazuje inne zadania, 

których koszty mają zostać pokryte. 

Informacja o terminie spotkania zostanie do Radnych przekazana. 

 

Przewodnicząca Komisji ds. Budżetu Gabriela Danelska – nie chodzi o to, aby Gmina 

występowała ze stowarzyszenia, tylko aby współpraca się układała, a przede wszystkim jeżeli 

Gmina wystąpi z LOT to przestanie on istnieć, ponieważ członkiem musi być samorząd. 

W roku 2014 kwota składki została przez LOT rozdysponowana w następujący sposób : 

1) 15.000 zł – współorganizacja finałów MŚwPB, 

2) 14.000 zł – dofinansowanie promocji Gminy Stegna na antenie telewizji, 

3) 5.000 zł – dofinansowanie opłat stoisk na targach turystycznych, w tym przypadku jest 

taka kwestia czy poszczególny mieszkaniec może swoją działalność turystyczną, 

promocyjną wystawić na takich targach, niestety nie może musi dopłacić, mimo tego 

że Gmina jest członkiem LOT-u, 

4) 3.000 zł – dofinansowanie Gazetki Wczasowej, uważa, że powinna ona utrzymać się 

sama z zamieszczanych reklam, 

5) 3.000 zł – dofinansowanie płacy pracownika IT w sezonie letnim. 



Wiceprzewodnicząca Rady Brygida Drągowska – podsumowując mamy zapewnienie Pani 

Wójt, że zostanie wystosowane pismo o przesunięcie terminu płatności składki oraz 

zorganizowane zostanie spotkanie z LOT. 

Wiceprzewodnicząca Rady Brygida Drągowska – został przez Przewodniczącą Rady 

przygotowany proponowany plan pracy Rady, który został sporządzony na podstawie planów 

poszczególnych komisji, szczególnie Komisji Rewizyjnej. Plan został przekazany do Radnych 

i w obecnej chwili czekamy na uwagi. Kolejnym krokiem będzie propozycja zmiany planów 

poszczególnych komisji i dopasowanie ich do ogólnego planu pracy Rady. 

Każda z komisji do tego samego tematu może podejść z innej strony i aby była ścisłość 

przeprowadzania poszczególnych kontroli, uważa, że powinno ustalić się jaka Komisja czym 

konkretnie zajmie się w konkretnym temacie, aby później przedstawić całość zagadnienia 

przed Radą.   

 

Przewodnicząca Komisji ds. Budżetu Gabriela Danelska – uważa, iż w celu omówienia tej 

kwestii Przewodniczący poszczególnych komisji powinny się spotkać i dostosować plany 

pracy. 

 

Przewodnicząca Komisji ds. Społecznych Agnieszka Kleczewska – komisja do meritum 

swojej pracy jeszcze nie przeszła, także na dzień dzisiejszy trudno jest jej przedstawić swoje 

stanowisko w tym temacie.  

 

Wójt Gminy Pani Ewa Dąbska – przecież jasno jest określone jaka komisja jakim tematem 

powinna się zająć, czy do tej pory komisje nie działały na takich zasadach. 

Komisja Rewizyjna przeprowadziła kontrolę GOPS-u i to jest już materiał bazowy dla całej 

Rady. W tej chwili w Urzędzie przeprowadzana jest kontrola Regionalnej Izby 

Obrachunkowej i Pani również prosiły o protokoły z przeprowadzanych wcześniej kontroli, 

po to, aby ich nie powielać. 

Przy okazji chciałaby wyjaśnić i przeprosić Przewodniczącą Komisji ds. Budżetu, ponieważ 

wnioskowała ona o dodatkowe materiały, niestety nie zawsze uda się przekazać je od razu, 

dlatego prosi o wyrozumiałość, głównie z uwagi na trwającą w Urzędzie kontrolę.  

 

Przewodnicząca Komisji ds. Budżetu Gabriela Danelska – materiały, o które prosiła 

odnośnie LOT-u czy Straży Gminnej nie wymagają sporządzenia, są one dostępne, nie prosiła 

o nic nowego.  

 

Pracownik ds. obsługi Rady – sprawozdanie Straży Gminnej, które ma na myśli 

Przewodnicząca Komisji ds. Budżetu dotyczy jedynie miesięcy lipiec oraz sierpień, natomiast 

złożony wniosek dotyczył pełnego roku, więc nie jest to pełny materiał, natomiast jest on w 

przygotowaniu w odpowiedzi na złożony wniosek. 

 

Wójt Gminy Pani Ewa Dąbska – materiały dostępne od ręki mogą zostać Państwu 

przekazane niezwłocznie, natomiast te, które wymagają przygotowania będą przesyłane 

sukcesywnie. 

 

Przewodnicząca Komisji ds. Społecznych Agnieszka Kleczewska – w 2010 roku na 

zlecenie Gminy została przygotowana prognoza oddziaływania na środowisko projektów 

aktualizacji programów ochrony środowiska i planu gospodarowania odpadami, przez 

biegłego z listy Wojewody Pomorskiego. Prognoza ta dotyczy lat 2010 – 2016, zawierająca 

opracowanie w jakim kierunku gmina ma się rozwijać pod kontem ochrony środowiska. 



Opracowana została na podstawie ustaw więc jest zgodna z prawem. Najprawdopodobniej 

jest już ona po aktualizacji. 

Zapytała czy jest możliwość, aby prognoza ta była brana pod uwagę jeżeli chodzi  

o wydawane decyzje, warunki zabudowy  czy warunki dotyczące budowy odnawialnych 

źródeł energii. Uważa, że dokument ten jest wskazaniem drogi czego należy się trzymać 

między innymi przy budowie takich rzeczy jak właśnie odnawialne źródła energii.   

 

Wójt Gminy Pani Ewa Dąbska – uważa, że nie powinno być przeciwskazań, aby dokument 

ten był wpisywany w decyzjach o warunkach zabudowy. Skonsultuje tę kwestię  

z Kierownikiem referatu. 

 

Przewodnicząca Komisji ds. Społecznych Agnieszka Kleczewska – dokument ten może 

służyć za dokument wspomagający. Samo studium również nie jest dokumentem, który 

określa że tak musi być, to również są wytyczne. 

 

Wójt Gminy Pani Ewa Dąbska – projekt uchwały w sprawie wystąpienia ze Stowarzyszenia 

Gmin Przyjaznych Energii Odnawialnej został przygotowany z tego względu i poprosiła  

o informacje jakie wymierne korzyści ma gmina w związku z przynależnością do tego 

stowarzyszenia i opłatą składki członkowskiej w wysokości 2.100 zł. 

 

Wiceprzewodnicząca Rady Brygida Drągowska – zwracając się do Przewodniczących 

poszczególnych komisji poprosiła, aby każda z nich powiedziała, jaki Komisja przyjmuje tryb 

opiniowania materiałów. 

 

Przewodnicząca Komisji ds. Społecznych Agnieszka Kleczewska – proponuje, aby 

Komisja odrazy w momencie omawiania danego projektu uchwały przeszła do głosowania 

nad opinią. W momencie zwołania posiedzenia Komisji zaznaczyła, że posiedzenie będzie 

dotyczyło właśnie zaopiniowania materiałów na sesję. 

 

Przewodnicząca Komisji ds. Budżetu Gabriela Danelska – uważa, że lepiej by było gdyby 

Radni spotykali się na wspólnych komisjach, aby wysłuchać uwag wszystkich radnych 

odnośnie danego tematu, a później Komisje spotkają się oddzielnie aby wydać swoją opinię i 

przeprowadzić głosowanie.    

 

Wiceprzewodnicząca Rady Brygida Drągowska – zwracając się do Wójt Gminy zapytała 

czy byłaby możliwość, aby przyjąć taką regułę, że np. na posiedzeniu Komisji ustalany był 

wstępny termin następnej sesji, oczywiście gdyby okazało się, że nie ma takiej potrzeby to 

byłby on przesuwany. 

 

Wójt Gminy Pani Ewa Dąbska – organizacyjnie wszyscy pracownicy są poinformowanie, 

że do 10 dnia każdego miesiąca mają składać informacje dotyczące planowanych projektów 

czy też sprawozdań. Nie chciałaby, angażować Rady do podjęcia np. tylko dwóch uchwał.  

Na dzień dzisiejszy wiadomo już jest, że sesja w marcu będzie musiała się odbyć z uwagi na 

program ochrony zwierząt. Zapewniła, że będzie się starała, aby odbyło się to na koniec 

miesiąca i w czwartek. Nie chciałaby zapewnić, że będzie wnioskowała o zwołanie sesji na 

dzień 26 marca, ponieważ okaże się jednak że nie będzie takiej potrzeby, to są na razie plany.   

 

 

 

 



Ad. I.1. 

 

Opinie komisji odnośnie projektu uchwały w sprawie utworzenia na obszarze Gminy Stegna 

odrębnego obwodu głosowania dla przeprowadzenia wyborów Prezydenta Rzeczypospolitej 

Polskiej zarządzonych na dzień 10 maja 2015 r.: 

 

Komisja ds. Społecznych : 

 

Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono. 

 

Przewodnicząca Komisji ds. Społecznych Pani Agnieszka Kleczewska poddała pod 

głosowanie zaopiniowanie przedmiotowego projektu uchwały. 

 

Obecnych na posiedzeniu 5 radnych. Za pozytywną opinią głosowało 5 radnych. Opinia 

stanowi załącznik do protokołu. 

 

Komisja ds. Budżetu : 

 

Przewodnicząca Komisji ds. Budżetu Pani Gabriela Danelska poddała pod głosowanie 

zaopiniowanie przedmiotowego projektu uchwały. 

 

Obecnych na posiedzeniu 6 radnych. Za pozytywną opinią głosowało 6 radnych. Opinia 

stanowi załącznik do protokołu. 

 

Projekt uchwały w sprawie utworzenia na obszarze Gminy Stegna odrębnego obwodu 

głosowania dla przeprowadzenia wyborów Prezydenta Rzeczypospolitej Polskiej 

zarządzonych na dzień 10 maja 2015 r. został zaopiniowany pozytywnie.  

 

Ad. I.2. 

 

Opinie komisji odnośnie projektu uchwały w sprawie wyboru przedstawiciela Gminy Stegna 

w Stowarzyszeniu Lokalna Grupa Rybacka „Rybacka Brać Mierzei”: 

 

Przewodnicząca Komisji ds. Społecznych Agnieszka Kleczewska – czy Gmina w jakiś 

sposób korzystała z przynależności do LGR. 

 

Wójt Gminy Pani Ewa Dąbska – były wykonywane przepusty, rowy, oraz świetlica w 

Jantarze i plac zabaw.  

 

Radna Mirosława Komorowska – dlaczego przedstawicielem miałby być Zastępca Wójta, 

poprzednio był to Wójt. 

 

Wójt Gminy Pani Ewa Dąbska – nie widzi w tym problemu, jeżeli Rada uzna, że ona ma 

być przedstawicielem gminy.  

 

Komisja ds. Społecznych : 

 

Przewodnicząca Komisji ds. Społecznych Pani Agnieszka Kleczewska poddała pod 

głosowanie zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wyboru przedstawiciela Gminy 

Stegna w Stowarzyszeniu Lokalna Grupa Rybacka „Rybacka Brać Mierzei”. 



Obecnych na posiedzeniu 5 radnych. Za pozytywną opinią głosowało 5 radnych. Opinia 

stanowi załącznik do protokołu. 

 

Komisja ds. Budżetu : 

 

Przewodnicząca Komisji ds. Budżetu Pani Gabriela Danelska poddała pod głosowanie 

zaopiniowanie projektu uchwały wyboru przedstawiciela Gminy Stegna w Stowarzyszeniu 

Lokalna Grupa Rybacka „Rybacka Brać Mierzei” . 

 

Obecnych na posiedzeniu 6 radnych. Za pozytywną opinią głosowało 6 radnych. Opinia 

stanowi załącznik do protokołu. 

 

Projekt uchwały w sprawie wyboru przedstawiciela Gminy Stegna w Stowarzyszeniu 

Lokalna Grupa Rybacka „Rybacka Brać Mierzei” został zaopiniowany pozytywnie.  

 

Ad. I.3. 

 

Opinie komisji odnośnie projektu uchwały w sprawie wystąpienia Gminy Stegna ze 

Stowarzyszenia Gmin Przyjaznych Energii Odnawialnej: 

 

Przewodnicząca Komisji ds. Społecznych Agnieszka Kleczewska – jakie są warunki 

członkostwa i jakie korzyści gmina z tego czerpie. 

 

Wójt Gminy Pani Ewa Dąbska – zrobiła wywiad wśród pracowników w tej sprawie, nikt 

nic w tym temacie nie wie. Zleciła przygotowanie zestawienia zawierającego informacje o 

stowarzyszeniach, w których gmina jest członkiem oraz o wysokości składek członkowskich. 

Uważa, że opłacanie składki w wysokości 2.100 zł gdzie gmina nie ma korzyści jest zbędne, 

dlatego też przedłożyła ten projekt uchwały. 

 

Komisja ds. Społecznych : 

 

Przewodnicząca Komisji ds. Społecznych Pani Agnieszka Kleczewska poddała pod 

głosowanie zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wystąpienia Gminy Stegna ze 

Stowarzyszenia Gmin Przyjaznych Energii Odnawialnej. 

 

Obecnych na posiedzeniu 5 radnych. Za pozytywną opinią głosowało 5 radnych. Opinia 

stanowi załącznik do protokołu. 

 

Komisja ds. Budżetu : 

 

Przewodnicząca Komisji ds. Budżetu Pani Gabriela Danelska poddała pod głosowanie 

zaopiniowanie projektu uchwały wystąpienia Gminy Stegna ze Stowarzyszenia Gmin 

Przyjaznych Energii Odnawialnej. 

 

Obecnych na posiedzeniu 6 radnych. Za pozytywną opinią głosowało 6 radnych. Opinia 

stanowi załącznik do protokołu. 

 

Projekt uchwały w sprawie wystąpienia Gminy Stegna ze Stowarzyszenia Gmin Przyjaznych 

Energii Odnawialnej został zaopiniowany pozytywnie. 
 



Ad. I.4. 

 

Opinie komisji odnośnie projektu uchwały w sprawie wystąpienia Gminy Stegna ze 

Stowarzyszenia pn. „Związek Miast i Gmin Morskich”: 

 

Komisja ds. Społecznych : 

 

Przewodnicząca Komisji ds. Społecznych Pani Agnieszka Kleczewska poddała pod 

głosowanie zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wystąpienia Gminy Stegna ze 

Stowarzyszenia pn. „Związek Miast i Gmin Morskich”.  

Obecnych na posiedzeniu 5 radnych. Za pozytywną opinią głosowało 5 radnych. Opinia 

stanowi załącznik do protokołu. 

 

Komisja ds. Budżetu : 

 

Przewodnicząca Komisji ds. Budżetu Pani Gabriela Danelska poddała pod głosowanie 

zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wystąpienia Gminy Stegna ze Stowarzyszenia pn. 

„Związek Miast i Gmin Morskich”.  

Obecnych na posiedzeniu 6 radnych. Za pozytywną opinią głosowało 6 radnych. 

 

Projekt uchwały w sprawie wystąpienia Gminy Stegna ze Stowarzyszenia pn. „Związek 

Miast i Gmin Morskich" został zaopiniowany pozytywnie. 
 

Ad. I.5. 

 

Opinie komisji odnośnie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przystąpienie przez 

Gminę Stegna do Pętli Żuławskiej Spółki z ograniczoną odpowiedzialnością z siedzibą w 

Elblągu i wniesienie przez Gminę Stegna do tej spółki środków finansowych oraz 

upoważnienia Wójta Gminy Stegna do złożenia w imieniu Gminy Stegna oświadczenia o 

objęciu udziałów w kapitale zakładowym Pętli Żuławskiej Spółki z ograniczoną 

odpowiedzialnością z siedzibą w Elblągu: 

 

Wójt Gminy Pani Ewa Dąbska – do przedmiotowego projektu uchwały zostanie wniesiona 

autopoprawka, pewne zapisy zostały wykreślone przez radcę prawnego. Jeżeli jest taka 

potrzeba to może zostać to przez niego wyjaśnione. 

Autopoprawka do projektu została rozdana radnym – projekt w sprawie przystąpienia przez 

Gminę Stegna do spółki Pętla Żuławska Spółka z ograniczoną odpowiedzialnością z siedzibą 

w Elblągu poprzez objęcie udziałów w podwyższonym kapitale zakładowym spółki i pokrycie 

ich wkładem pieniężnym. 

 

W chwili obecnej jedynie Gmina Stegna nie przystąpiła do spółki, nie jest wybrany operator  

i zmuszeni jesteśmy to uregulować. Rozpoczęła się kontrola tego całego zadania 

inwestycyjnego. Musi zostać podpisana również umowa dotycząca kosztów jakie gmina 

będzie ponosić, którą w tej chwili weryfikuje radca prawny.  

 

Skarbnik Gminy Dorota Witkowska – wysokość tych kosztów wynika z uchwały zmian 

budżetu, są to wykup udziałów w spółce - 20 000 zł, dokonanie wpłaty na kapitał rezerwowy 

- 28 200 zł, oraz na dopłaty za poniesione koszty - 112 000 zł. 

 



Przewodnicząca Komisji ds. Budżetu Gabriela Danelska – jakie byłyby skutki gdyby 

gmina nie przystąpiła do spółki. 

 

Skarbnik Gminy Dorota Witkowska – byłby to zwrot dofinansowania na te inwestycje 

realizowane w ramach Pętli Żuławskiej. 

 

Przewodnicząca Komisji ds. Budżetu Gabriela Danelska – skąd wynika wysokość tej 

kwoty, którą gmina miałaby zapłacić. 

 

Wójt Gminy Pani Ewa Dąbska – wynika to z ich wyliczeń. Umowa tak jak wspomniała 

znajduje się w analizie u radcy prawnego, nie jest jeszcze podpisana. 

Odbędzie się oddzielne spotkanie w tej sprawie. 

Do porządku obrad zostanie złożony wniosek o wprowadzenie projektu uchwały w sprawie 

wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie działki gruntu nr 125 położonej w miejscowości 

Rybina, która Radni otrzymali w dniu dzisiejszym, ponieważ o całej tej kwestii dowiedziała 

się po terminie zwołania sesji. Generalnie marina w Rybinie została wybudowana na gruntach 

niestanowiących własności gminy, są do grunty należące do Agencji Nieruchomości Rolnych. 

Informację tę uzyskała podczas spotkania z przedstawicielami ANR, którzy stwierdzili że 

rozmowy prowadzone były w zeszłym roku i chcieliby otrzymać stosowną uchwałę Rady 

Gminy, jak się okazało, której nie ma. Grunt należy do ANR natomiast w trwałym zarządzie 

ma to Regionalny Zarząd Gospodarki Wodnej, który wyraził zgodę na realizację tej 

inwestycji. Na dzień dzisiejszy ANR chce uregulować tę kwestię i przekazać ten grunt 

nieodpłatnie gminie. 

Wracając do projektu uchwały w sprawie przystąpienia do spółki Pętla Żuławska w 

momencie przystąpienia do realizacji tego programu nikt nie wiedział, że skończy się to tak, 

że będzie trzeba utworzyć spółkę, po czym wybrać operatora i oczywiście gmina będzie 

musiała przekazać na to środki finansowe. 

  

Komisja ds. Społecznych : 

 

Przewodnicząca Komisji ds. Społecznych Pani Agnieszka Kleczewska poddała pod 

głosowanie zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przystąpienia przez Gminę Stegna do 

spółki Pętla Żuławska Spółka z ograniczoną odpowiedzialnością z siedzibą w Elblągu 

poprzez objęcie udziałów w podwyższonym kapitale zakładowym spółki i pokrycie ich 

wkładem pieniężnym . 

Obecnych na posiedzeniu 5 radnych. Za pozytywną opinią głosowało 4 radnych, 1 radny 

wstrzymał się od głosu. Opinia stanowi załącznik do protokołu. 

 

Komisja ds. Budżetu : 

 

Przewodnicząca Komisji ds. Budżetu Pani Gabriela Danelska poddała pod głosowanie 

zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przystąpienia przez Gminę Stegna do spółki Pętla 

Żuławska Spółka z ograniczoną odpowiedzialnością z siedzibą w Elblągu poprzez objęcie 

udziałów w podwyższonym kapitale zakładowym spółki i pokrycie ich wkładem pieniężnym . 

Obecnych na posiedzeniu 6 radnych. Za pozytywną opinią głosowało 6 radnych. Opinia 

stanowi załącznik do protokołu. 

 

Projekt uchwały w sprawie przystąpienia przez Gminę Stegna do spółki Pętla Żuławska 

Spółka z ograniczoną odpowiedzialnością z siedzibą w Elblągu poprzez objęcie udziałów w 



podwyższonym kapitale zakładowym spółki i pokrycie ich wkładem pieniężnym został 

zaopiniowany pozytywnie. 

 

Ad. I.6. 

 

Opinie komisji odnośnie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie 

nieruchomości niezabudowanej stanowiącej drogę, położoną w miejscowości Stegna działki 

nr 267/1: 

 

Projekt uchwały został przedstawiony przez Wójt Gminy Panią Ewę Dąbską. 

Uwag nie zgłoszono. 

 

Komisja ds. Społecznych : 

 

Przewodnicząca Komisji ds. Społecznych Pani Agnieszka Kleczewska poddała pod 

głosowanie zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie 

nieruchomości niezabudowanej stanowiącej drogę, położoną w miejscowości Stegna działki 

nr 267/1. 

Obecnych na posiedzeniu 5 radnych. Za pozytywną opinią głosowało 5 radnych. Opinia 

stanowi załącznik do protokołu. 

 

Komisja ds. Budżetu : 

 

Przewodnicząca Komisji ds. Budżetu Pani Gabriela Danelska poddała pod głosowanie 

zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości 

niezabudowanej stanowiącej drogę, położoną w miejscowości Stegna działki nr 267/1. 

Obecnych na posiedzeniu 6 radnych. Za pozytywną opinią głosowało 6 radnych. Opinia 

stanowi załącznik do protokołu. 

 

Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości niezabudowanej 

stanowiącej drogę, położoną w miejscowości Stegna działki nr 267/1 został zaopiniowany 

pozytywnie. 

 

Ad. I.7. 

 

Opinie komisji odnośnie projektu uchwały w sprawie określenia wymagań, jakie powinien 

spełniać przedsiębiorca ubiegający się o uzyskanie zezwolenia na prowadzenie działalności w 

zakresie opróżniania zbiorników bezodpływowych i transportu nieczystości ciekłych na 

terenie Gminy Stegna: 

 

Projekt uchwały został przedstawiony przez Wójt Gminy Panią Ewę Dąbską. 

Uwag nie zgłoszono. 

 

Komisja ds. Społecznych : 

 

Przewodnicząca Komisji ds. Społecznych Pani Agnieszka Kleczewska poddała pod 

głosowanie zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie określenia wymagań, jakie powinien 

spełniać przedsiębiorca ubiegający się o uzyskanie zezwolenia na prowadzenie działalności w 

zakresie opróżniania zbiorników bezodpływowych i transportu nieczystości ciekłych na 



terenie Gminy Stegna. Obecnych na posiedzeniu 5 radnych. Za pozytywną opinią głosowało 5 

radnych. Opinia stanowi załącznik do protokołu. Opinia stanowi załącznik do protokołu. 

 

Komisja ds. Budżetu : 

 

Przewodnicząca Komisji ds. Budżetu Pani Gabriela Danelska poddała pod głosowanie 

zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie określenia wymagań, jakie powinien spełniać 

przedsiębiorca ubiegający się o uzyskanie zezwolenia na prowadzenie działalności w zakresie 

opróżniania zbiorników bezodpływowych i transportu nieczystości ciekłych na terenie Gminy 

Stegna. 

Obecnych na posiedzeniu 6 radnych. Za pozytywną opinią głosowało 6 radnych. Opinia 

stanowi załącznik do protokołu. Opinia stanowi załącznik do protokołu. 

 

Projekt uchwały w sprawie określenia wymagań, jakie powinien spełniać przedsiębiorca 

ubiegający się o uzyskanie zezwolenia na prowadzenie działalności w zakresie opróżniania 

zbiorników bezodpływowych i transportu nieczystości ciekłych na terenie Gminy Stegna 

został zaopiniowany pozytywnie. 

 

Ad. I.8. 

 

Opinie komisji odnośnie projektu uchwały w sprawie zmiany Uchwały nr XLVI/471/2014 z 

dnia 12 listopada 2014r. Rady Gminy Stegna w sprawie uchwalenia „Programu współpracy 

Gminy Stegna z organizacjami pozarządowymi i innymi podmiotami prowadzącymi 

działalność pożytku publicznego na terenie Gminy Stegna na rok 2015: 

 

Wójt Gminy Pani Ewa Dąbska – zmiana ta związana jest z udzieleniem dotacji dla 

Stowarzyszenia Jantar na wyposażenie świetlicy w Jantarze. Stowarzyszenie uzyskało 

dofinansowanie projektu w Urzędzie Marszałkowskim, natomiast nie posiadają 

zabezpieczonego wkładu własnego, w wysokości 8.000 zł. Wcześniej stowarzyszenie nie 

wystąpiło z takim wnioskiem i nie zostało zawarte to budżecie na rok 2015, aby projekt mógł 

zostać zrealizowany uznała za zasadne udzielenie przedmiotowej dotacji. Kolejnym krokiem, 

aby stowarzyszenie mogło zrealizować projekt jest uzyskanie pozwolenia na użytkowanie 

świetlicy, w tej chwili robi wszystko, aby przyśpieszyć tę procedurę. 

 

Komisja ds. Społecznych : 

 

Przewodnicząca Komisji ds. Społecznych Pani Agnieszka Kleczewska poddała pod 

głosowanie zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany Uchwały nr XLVI/471/2014 z 

dnia 12 listopada 2014r. Rady Gminy Stegna w sprawie uchwalenia „Programu współpracy 

Gminy Stegna z organizacjami pozarządowymi i innymi podmiotami prowadzącymi 

działalność pożytku publicznego na terenie Gminy Stegna na rok 2015. 

Obecnych na posiedzeniu 5 radnych. Za pozytywną opinią głosowało 4 radnych, 1 radny 

wstrzymał się od głosu. Opinia stanowi załącznik do protokołu. 

 

Komisja ds. Budżetu : 

 

Przewodnicząca Komisji ds. Budżetu Pani Gabriela Danelska poddała pod głosowanie 

zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany Uchwały nr XLVI/471/2014 z dnia 12 

listopada 2014r. Rady Gminy Stegna w sprawie uchwalenia „Programu współpracy Gminy 



Stegna z organizacjami pozarządowymi i innymi podmiotami prowadzącymi działalność 

pożytku publicznego na terenie Gminy Stegna na rok 2015 . 

Obecnych na posiedzeniu 6 radnych. Za pozytywną opinią głosowało 6 radnych. Opinia 

stanowi załącznik do protokołu. 

 

Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały nr XLVI/471/2014 z dnia 12 listopada 2014r. 

Rady Gminy Stegna w sprawie uchwalenia „Programu współpracy Gminy Stegna z 

organizacjami pozarządowymi i innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku 

publicznego na terenie Gminy Stegna na rok 2015 został zaopiniowany pozytywnie. 

 

Ad. I.9. 

 

Opinie komisji odnośnie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr IV/14/2015 Rady 

Gminy Stegna z dnia 22 stycznia 2015 w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Stegna na lata 2015 – 2025: 

 

Projekt uchwały został przedstawiony przez Skarbnik Gminy Dorotę Witkowską. 

 

Komisja ds. Społecznych : 

 

Przewodnicząca Komisji ds. Społecznych Pani Agnieszka Kleczewska poddała pod 

głosowanie zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr IV/14/2015 Rady 

Gminy Stegna z dnia 22 stycznia 2015 w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Stegna na lata 2015 – 2025. 

Obecnych na posiedzeniu 5 radnych. Za pozytywną opinią głosowało 4 radnych, 1 radny 

wstrzymał się od głosu. Opinia stanowi załącznik do protokołu. 

 

Komisja ds. Budżetu : 

 

Przewodnicząca Komisji ds. Budżetu Pani Gabriela Danelska poddała pod głosowanie 

zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie  zmiany uchwały Nr IV/14/2015 Rady Gminy 

Stegna z dnia 22 stycznia 2015 w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Stegna 

na lata 2015 – 2025. 

Obecnych na posiedzeniu 6 radnych. Za pozytywną opinią głosowało 6 radnych. Opinia 

stanowi załącznik do protokołu. 

 

Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr IV/14/2015 Rady Gminy Stegna z dnia 22 

stycznia 2015 w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Stegna na lata 2015 – 

2025 został zaopiniowany pozytywnie. 

 

Ad. I.10. 

 

Opinie komisji odnośnie projektu uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Stegna na rok 

2015 : 

 

Przewodnicząca Komisji ds. Budżetu Gabriela Danelska – odnośnie pozycji dotyczącej 

przeniesienia w planie wydatków kwoty 39.800 zł na bieżące remonty dróg gminnych, 

zapytała czy dotyczy to konkretnie wskazanych dróg czy nie jest to określone. 

 



Wójt Gminy Pani Ewa Dąbska – nigdy w budżecie nie było takiej pozycji, wszystko 

wykonywane było zadaniami. Mieszkańcy zgłaszają wiele potrzeb. Pokrywane z tych 

środków będą bieżące naprawy, działania komunalne. 

 

Komisja ds. Społecznych : 

 

Przewodnicząca Komisji ds. Społecznych Pani Agnieszka Kleczewska poddała pod 

głosowanie zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Stegna na rok 

2015. 

Obecnych na posiedzeniu 5 radnych. Za pozytywną opinią głosowało 5 radnych. Opinia 

stanowi załącznik do protokołu. 

 

Komisja ds. Budżetu : 

 

Przewodnicząca Komisji ds. Budżetu Pani Gabriela Danelska poddała pod głosowanie 

zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie  zmian budżetu Gminy Stegna na rok 2015 . 

Obecnych na posiedzeniu 6 radnych. Za pozytywną opinią głosowało 6 radnych. Opinia 

stanowi załącznik do protokołu. 

 

Projekt uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Stegna na rok 2015 został zaopiniowany 

pozytywnie. 

 

Ad. I.11. 

 

Opinie komisji odnośnie projektu uchwały w sprawie ustalenia wysokości diet dla sołtysów: 

 

Wiceprzewodnicząca Rady Brygida Drągowska – wyjaśniła, że zostały przygotowane dwa 

projekty uchwał pierwszy przez Przewodniczącą Rady, drugi przez Pani Wójt. Z ustaleń z 

Przewodniczącą Rady wynika, iż proponuje, aby Rada przyjęła projekt w formie 

przygotowanej przez Panią Wójt ze zwiększonymi stawkami: 

a) w sołectwach posiadających do 100 podatników – 570 zł kwartalnie; 

b) w sołectwach posiadających od 101 do 300 podatników – 690 zł kwartalnie; 

c) w sołectwach posiadających powyżej 300 podatników – 840 zł kwartalnie. 

 

Wójt Gminy Pani Ewa Dąbska – wyjaśniła, że w dotychczas obowiązującej uchwale 

znajduje się zapis, iż sołtysi otrzymują dietę za udział w posiedzeniu sesji Rady Gminy, 

natomiast został on podważony przez radcę prawnego.  Proponowane stawki zostały tak 

wyliczone, aby zmieścić się w zaplanowanej kwocie budżetu. Uważa, że i tak są one 

korzystniejsze dla sołtysów. 

 

Wiceprzewodnicząca Rady Brygida Drągowska – dotychczas sołtysi otrzymywali dietę 

kwartalną oraz dietę za udział w sesji, w tej chwili jest taka interpretacja, że dieta za udział w 

sesji nie może wynikać wprost z uchwały, gdyż jest to ich prawem a nie obowiązkiem.  

W chwili obecnej jest zaproponowana suma dotychczasowego ryczałtu plus dieta, przyjmując 

3 sesje w kwartale. 

 

Radny Mariusz Ogrodowski – wszyscy doceniają sołtysów i mówią o tym głośno, ale ten 

kto nim nie był tak naprawdę nie wie jaka wiąże się z tym praca. 

 

Radny Mariusz Ogrodowski – nad którym projektem radni będą obradować na sesji. 



Wójt Gminy Pani Ewa Dąbska – dodała, że projekt przygotowany przez Przewodniczącą 

jest nieprawidłowy i on nie podlega głosowaniu. Przewodnicząca Rady zgodziła się z 

projektem uchwały przygotowanym przez Urząd z tym, że będzie wnioskowała o zwiększenie 

stawek. 

 

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Dorota Chojna – czy byłaby możliwość, aby taka 

opinia odnośnie projektu uchwały przygotowanego przez Przewodniczącą czy też radnego 

była przekazywana wcześniej i trafiała w materiałach. 

 

Wójt Gminy Pani Ewa Dąbska – wyjaśniła, że rozmawiała z Przewodniczącą 

i poinformowała, iż opinia radcy prawnego w sprawie przygotowanego przez nią projektu jest 

negatywna i proponuje zawrzeć w porządku obrad projekty przygotowane przez urząd, 

natomiast Przewodnicząca zdecydowała, aby przesłać obydwa projekty. 

Należy jeszcze przeliczyć skutki finansowe ewentualnej propozycji wzrostu stawek, czy 

znajdą one pokrycie w budżecie. 

 

Wiceprzewodnicząca Rady Brygida Drągowska – aktualnie obowiązująca uchwała jest 

z 2007 r., od tamtego czasu sołtysom zwiększył się zakres obowiązków. 

 

Dyskusja nad proponowanymi stawkami. 

 

Przewodnicząca Komisji ds. Społecznych Agnieszka Kleczewska – zaproponowała, aby  

w tej chwili przyjąć propozycje stawek Pani Wójt natomiast na przyszły rok zabezpieczyć  

w budżecie podwyżkę tych stawek. 

 

Wójt Gminy Pani Ewa Dąbska – zarówno w propozycjach wysokości diet sołtysów jak  

i radnych starała się, aby miały one pokrycie w zaplanowanym budżecie. 

Należy wskazać źródło pokrycia ewentualnego przekroczenia budżetu. 

 

Wiceprzewodnicząca Rady Brygida Drągowska – czy byłaby możliwość, aby Pani 

Skarbnik podała nam z czego ewentualnie mogła by zostać pokryta nadwyżka. 

 

Skarbnik Gminy Dorota Witkowska – na chwilę obecną po spięciu budżetu, wszędzie są 

braki, nie ma pomysłu.  

 

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Dorota Chojna – według statutu projekt uchwały 

powinien określać w szczególności: tytuł uchwały, podstawę prawną, postanowienia 

merytoryczne, w miarę potrzeby określenie źródła sfinansowania realizacji uchwały. 

 

Skarbnik Gminy Dorota Witkowska – dodała, że na przykład wniosek na przeznaczenie 

środków na bieżące utrzymanie dróg otrzymała na kwotę 66 tyś zł, natomiast udało się jej 

uzbierać 39.800 zł.    

 

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Dorota Chojna – uważa, że środki z dróg i tak są 

zaoszczędzone, ponieważ nie było zimy i nie ponoszone były koszty w związku z zakupem 

piasku i odśnieżania, te środki można by wykorzystać. 

 

Wójt Gminy Pani Ewa Dąbska – wyjaśniła, że za chwilę potrzebne będą środki na 

wykonanie dokumentacji technicznej na ul. Grunwaldzka, na którą podpisana jest już umowa, 

600 tyś zł średni jest wyliczony koszt wykupu gruntów od Lasów Państwowych.  



Centralny Wodociąg Żuławski nie chce uzgodnić dokumentacji technicznej, ponieważ leży 

azbestowo-cementowa rura, jej wymiana to co najmniej 80.000 zł. W Wieloletniej Prognozie 

Finansowej nie było uwzględnionej takiej dokumentacji. Uwzględniona została wymiana 

wodociągu w Mikoszewie i przez 3 lata w Junoszynie będzie budowany nowy wodociąg oraz 

w Jantarze w ulicy Rybackiej. 

Zostanie przygotowane i przedłożenie Radnym takie zestawienie, nie wie skąd wziąć środki 

na wykup tych gruntów od Lasów.   

 

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Dorota Chojna – przecież te wszystkie zadania nie 

będą robione w ciągu roku. 

 

Wójt Gminy Pani Ewa Dąbska – funkcja sołtysa jest funkcją bardzo ważną, to sołtys jest 

łącznikiem między mieszkańcami a urzędem, to on przyjeżdża do urzędu i zgłasza wszystkie 

problemy. Z chęcią sama podwyższyłaby te kwoty, ale tak jak już mówiła starała zmieścić się 

w budżecie. Decyzja należy do Rady.  

 

Wiceprzewodnicząca Rady Brygida Drągowska – czy taka informacja o planowanych 

inwestycjach drogowych zostanie przekazana Radnym w najbliższym czasie. 

 

Wójt Gminy Pani Ewa Dąbska – musi zostać to wszystko przeliczone, jeżeli zostaną 

wykonane podziały to gmina powinna wykupić te grunty. Szkoła w Stegnie projektowana jest 

tam gdzie jest las, trzeba wykupić ten grunt, tak naprawdę w ciągu miesiąca od wydania 

decyzji. 

Przygotowywany jest wykaz działek na ewentualną zamianę gruntów. Wykup gruntów  

w ul. Leśnej w Mikoszewie szacowany jest na kwotę około 1,8 mln zł. 

W WPF nie ma środków na pokrycie tych zadań. 

 

Przewodnicząca Komisji ds. Budżetu Gabriela Danelska – czy planowane jest pisanie 

projektów i pozyskiwanie środków zewnętrznych. W poprzedniej kadencji pozyskanych było 

ich dużo. 

 

Wójt Gminy Pani Ewa Dąbska – uważa, że Radni doskonale wiedzą, że na takie rozdania 

jak drogi czy inne inwestycje było wiadomo już w zeszłym roku, że żadnych pieniędzy nie 

będzie, w RPO nie ma takich środków. 

 

Przewodnicząca Komisji ds. Budżetu Gabriela Danelska – zapytała co z wykupem 

gruntów pod budowę S7. 

 

Wójt Gminy Pani Ewa Dąbska – ma nadzieję, że wystarczy ich na wykup gruntów pod  

ul. Leśną w Mikoszewie. 

  

Skarbnik Gminy Dorota Witkowska – dokładna kwota nie jest znana, ale można szacować  

i nie są to takie pieniądze jakie były zakładane w poprzedniej kadencji, będą one dużo 

mniejsze, ponieważ spadły ceny gruntów. Liczone były 50-100 zł za metr, w tej chwili mamy 

informację z GDDKiA, że może to być 40 zł, dochodzi do tego podatek VAT od 

wywłaszczenia także zbyt wiele tych środków nie zostanie. 

 

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Dorota Chojna – kwestię diet Radnych podnosiła już 

w poprzedniej kadencji, zwraca się tylko o to, aby zostały one przywrócone do stanu sprzed 

2007 roku.  



Wiceprzewodnicząca Rady Brygida Drągowska – jeżeli radni nie dojdą do konsensusu 

zawsze można wycofać te projekty uchwał z porządku obrad. 

 

Radny Mariusz Ogrodowski – zwrócił uwagę, że problem jest tego typu, że nie ma na takie 

podwyżki środków finansowych i uważa, że nie można przegłosować uchwały, która nie ma 

pokrycia w budżecie. Osobiście chciałby przyznać Sołtysom jak najwyższe diety, ponieważ 

wie ile pracy i poświęceń wymaga ta funkcja. 

 

Wiceprzewodnicząca Rady Brygida Drągowska – wyjaśniła, że w porządku obrad zostały 

przekazane dwa projekty uchwał, jeden projekt, który zawiera zapisy o diecie za udział w 

sesji oraz ten zaproponowany przez Wójt Gminy. 
Jest jeszcze III wniosek, Przewodniczącej Rady o obradowanie nad projektem 

przygotowanym przez Wójt, ale ze zwiększonymi stawkami. 

 

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Dorota Chojna – pracujemy nad II projektami, I jest 

nie prawny, więc powinniśmy obradować nad tym przygotowanym przez Wójt z 

ewentualnymi wnioskami o podniesienie tych stawek. 

 

Przewodnicząca Komisji ds. Społecznych Agnieszka Kleczewska – formalnie wniosek 

Przewodniczącej Rady nie wpłynął, więc uważa, iż nie należy nad nim głosować. 

 

Przewodnicząca Komisji ds. Budżetu Gabriela Danelska – na przykład ona osobiście jest 

za zwiększeniem tych kwot i jest za projektem przygotowanym przez Panią Wójt, czy w opini 

Komisji ma głosować za i wpisać adnotacje o zwiększeniu tych stawek czy całkowicie obalić 

ten projekt. 

 

Wójt Gminy Pani Ewa Dąbska -  wyjaśniła, że nad I projektem przygotowanym przez 

Przewodniczącą Radni nie obradują, jest projekt uchwały przygotowany przez Urząd 

i komisje nad nim obradują i mogą uznać, iż te stawki są za niskie i opinia powinna wyglądać 

w ten sposób, że projekt zaopiniowany jest pozytywnie, ale Komisja w swojej opinii 

proponuje swoje wysokości stawek. 

 

Radny Mariusz Ogrodowski – wysokość stawek zaproponowanych przez Wójt nie są za 

wysokie ale mieszczą się w budżecie, uważa, że najrozsądniejsza jest propozycja Radnej 

Agnieszki Kleczewski, aby w tym momencie uchwalić wysokość diet w takiej formie jak 

zostały zaproponowane, a na przyszły rok zabezpieczyć w budżecie środki i je zwiększyć. 

 

Radca prawny Pan Robert Dargiewicz – odnośnie zapytania Radnej Gabrieli Danelskiej o 

formę przeprowadzenia głosowania komisji, wyjaśnił, że  jest to tylko opinia, Komisja może 

zaopiniować pozytywnie ten projekt uchwały z uwagą, wnioskiem o naniesienie poprawki 

odnośnie wysokości stawek. Wyobraża to sobie w ten sposób, że na sesji zostaną zgłoszone 

przez komisję poprawki do projektu przygotowanego przez Panią Wójt. 

 

Wójt Gminy Pani Ewa Dąbska – najprawdopodobniej na sesji taki wniosek złoży 

Przewodnicząca Rady, co nie znaczy, że Komisja budżetowa nie może zapisać tego w swojej 

opinii, bo rozumie iż taka jest wola. 

 

Radny Mariusz Ogrodowski – według niego w tym momencie Komisje głosują nad 

projektem Pani Wójt ze swoją uwagą o podniesieniu stawek i Przewodnicząca będzie miała 



podstawę do tego, że zapoznając się z protokołami z Komisji wnioskuje o wniesienie 

poprawek do projektu uchwały. 

 

Radca prawny Pan Robert Dargiewicz – dodał, że w pierwszej kolejności głosuje się 

poprawki, a później projekt z uwzględnionymi bądź nie wnioskami. 

 

Radny Mariusz Ogrodowski – zwracając się do Radcy prawnego wskazał, iż Radni mają też 

wątpliwości co do wskazania źródła pokrycia ewentualnych wzrostów stawek. 

 

Radca prawny Pan Robert Dargiewicz – może być to problemem, ponieważ w budżecie w 

tej chwili nie ma tych środków. 

Dodał, że komisje powinny wypracować swoje opinie odnośnie przedłożonego projektu. 

 

Radny Mariusz Ogrodowski – patrząc na projekt Pani Wójt to tak naprawdę reguluje on 

kwestie diet wypłacanych za sesję Rady, a same podwyżki są symboliczne, ponieważ są 

zaproponowane na podstawie uchwalonego przez Rade budżetu. 

 

Komisja ds. Społecznych : 
 

Przewodnicząca Komisji ds. Społecznych Pani Agnieszka Kleczewska poddała pod 

głosowanie zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie ustalenia wysokości diet dla sołtysów 

oraz zwrotu kosztów podróży służbowej przedłożonego przez Wójt Gminy. 
Obecnych na posiedzeniu 5 radnych. Za pozytywną opinią głosowało 3 radnych, 1 radny 

głosował przecie, 1 radny wstrzymał się od głosu. Opinia stanowi załącznik do protokołu. 
 

Radna Mirosława Komorowska wniosła o podwyższenie stawek do poziomu: 
a) w sołectwach posiadających do 100 podatników – 570 zł kwartalnie; 
b) w sołectwach posiadających od 101 do 300 podatników – 690 zł kwartalnie; 

c) w sołectwach posiadających powyżej 300 podatników – 840 zł kwartalnie. 
 

Przewodnicząca Komisji ds. Budżetu Gabriela Danelska – zapytała czy głosowanie 

imienne jest możliwe. Były takie sytuacje, że radny chciał głosowania imiennego na sesji nad 

konkretną uchwałą. Była później opinia radcy prawnego, że to nie jest zgodne z prawem.   

 

Radny Mariusz Ogrodowski -  ale jak się ma swoje zdanie to nie należy się go wstydzić. 

Przewodnicząca Komisji ds. Społecznych Agnieszka Kleczewska – nie może tej uwagi 

wpisać jako uwagi Komisji, ani się pod nią podpisać, ponieważ się z nią nie zgadza. 

 

Radca prawny Robert Dargiewicz – czy statut przewiduje głosowanie imienne. 

 

Przewodnicząca Komisji ds. Budżetu Gabriela Danelska – uważa, że opiniowanie komisji 

powinno odbywać się w ten sposób, iż każdy podpisuje się pod odpowiednim 

sformułowaniem: za, przeciw, wstrzymuje się. 

 

Radny Zygmunt Flejszar – komisja społeczna już wydała swoją opinię, 3 za do 2 i tak 

powinno zostać, tak też jest na sesji i powinno być na komisjach. Nigdy nikt nie tłumaczył się 

dlaczego się wstrzymał czy był przeciwny. 

 

Radca prawny Robert Dargiewicz – na sesji przedstawiana jest opinia Komisji jeżeli Radny 

chce, aby została w niej zawarta jego uwaga to Przewodnicząca Komisji ją odczyta.   



Radna Dorota Chojna – zapytała jaka jest zasadność tego opiniowania Komisji. 

 

Radca prawny Robert Dargiewicz – rada pracuje poprzez swoje komisje. Osobiście jest 

przeciwny komisjom wspólnym, poza jakimiś specjalnymi sytuacjami. 

 

Wójt Gminy Ewa Dąbska – to ona była inicjatorem wspólnych posiedzeń komisji, a to z 

tego względu, że przechodziła to samo co poprzednia Pani Wójt oraz Przewodnicząca Rada, 

że wstawało kilku radnych i wychodziło z posiedzeń, ponieważ nie zgadzali się z danym 

tematem. Bez względu czy mamy jedno czy odmienne zdanie musimy tutaj wypracować 

wspólne stanowiska, ponieważ na zewnątrz będą nas postrzegać jako skłóconą grupę osób, 

albo grupę, która chce coś zrobić dla gminy. 

W kwestii diet wszyscy są zgodni, że należy je podnieść, ale drugą kwestią są środki 

finansowe w budżecie. Za chwilę przejdziemy do następnej uchwały i dyskusja będzie taka 

sama, ponieważ również wystąpi kwestia braku środków. 

 

Komisja ds. Budżetu : 

 

Przewodnicząca Komisji ds. Budżetu Pani Gabriela Danelska poddała pod głosowanie 

zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie  ustalenia wysokości diet dla sołtysów oraz 

zwrotu kosztów podróży służbowej przedłożonego przez Wójt Gminy. 

Obecnych na posiedzeniu 6 radnych. Za pozytywną opinią głosowało 2 radnych, 2 radnych 

głosowało przeciw, 2 radnych wstrzymało się od głosu. Opinia stanowi załącznik do 

protokołu. 

 

Projekt uchwały w sprawie ustalenia wysokości diet dla sołtysów oraz zwrotu kosztów 

podróży służbowej został zaopiniowany pozytywnie przez Komisję ds. Społecznych natomiast 

przez Komisje ds. Budżetu zgodnie z powyższym. 
 

Ad. I.12. 
 

Opinie komisji odnośnie projektu uchwały w sprawie ustalenia wysokości diet dla radnych: 

 

Wiceprzewodnicząca Rady Brygida Dragowska – w woli wyjaśnienia powiedziała, że 

przygotowane zostały dwa projekty, I Przewodniczącej Rady i II Pani Wójt. Opinia prawna 

odnośnie projektu Przewodniczącej jest negatywna. Nowy projekt został przesłany do Radcy 

prawnego, natomiast nie zdążył on go jeszcze zaopiniować. 

 

Radca prawny Robert Dargiewicz – mamy III projekty, formalny złożony przez 

Przewodniczącą Rady, który zaopiniował negatywnie oraz wniosek formalnie złożony przez 

Panią Wójt i III nieformalny wniosek Przewodniczącej Rady. Wszystko rozegra się na sesji. 

Czy Przewodnicząca na sesji wycofa swój I wniosek? 

  

Radny Mariusz Ogrodowski – czytając opinię radcy odnośnie projektu Przewodniczącej 

uważa, iż Rada w ogóle nie powinna obradować nad tym projektem. 
 

Wójt Gminy Pani Ewa Dabska – przygotowany przez Urząd projekt uchwały i zawarte w 

nich propozycje diet mieszczą się w kwotach zaplanowanych w budżecie. 
 



Przewodnicząca Komisji ds. Budżetu Gabriela Danelska – w przedstawionych 

propozycjach dla członków komisji stałej stawki są obniżone, jest to kwota 450 zł, natomiast 

obecnie przy 3 posiedzeniach 480 zł. 
 

Pracownik ds. obsługi Rady – należy spojrzeć globalnie na wysokość wypłacanych diet 

rocznie. 
 

Przewodnicząca Komisji ds. Społecznych Agnieszka Kleczewska – w budżecie jest 

ustalona kwota, jeżeli chcemy większych stawek to proponuje podobne rozwiązanie jak z 

sołtysami, w tym roku zatwierdzić to co jest natomiast w następnym uwzględnić najpierw 

podwyżkę w budżecie. 
 

Radny Mariusz Ogrodowski – uważa, że Rada jeszcze nic nie zrobiła i nie powinna 

podnosić sobie diet. 
 

Komisja ds. Budżetu : 
 

Przewodnicząca Komisji ds. Budżetu Pani Gabriela Danelska poddała pod głosowanie 

zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie  ustalenia wysokości diet dla radnych oraz zwrotu 

kosztów podróży służbowej przedłożonego przez Wójt Gminy. 

Obecnych na posiedzeniu 6 radnych. 4 radnych głosowało przeciw złożonemu projektowi,  2 

radnych wstrzymało się od głosu. Negatywna opinia stanowi załącznik do protokołu. 
 

Radny Mariusz Ogrodowski – zapytał czy mógłby poznać powód negatywnej opinii 

członków Komisji. 
 

Przewodnicząca Komisji ds. Budżetu Gabriela Danelska – pierwszy powód to obniżka dla 

radnego będącego członkiem komisji, o której już wspomniała. Zmieniana jest forma na 

ryczałt. 
 

Radny Mariusz Ogrodowski – nie zgodzi się ze stwierdzeniem, że radny otrzyma niższą 

dietę, w przypadku braku jakichkolwiek prac w komisjach czy sesjach dietę i tak będzie 

otrzymywał, zmniejszoną ale zawsze ją otrzyma. Osobiście jest za formą ryczałtu. 
 
Przewodnicząca Komisji ds. Budżetu Gabriela Danelska – radni, którzy będą uczestniczyć 

np. w 5-6 spotkaniach otrzymają niższą dietę w porównaniu do obecnie obowiązujących 

zasad. 
 

Radny Mariusz Ogrodowski – rozumie, iż zdaniem członków Komisji Budżetowej diety 

powinny być wyższe niż proponowane. 

Zapytał czy jest możliwość przedstawienia dzisiaj przez Komisję ich propozycji, czy dopiero 

będzie to możliwe na sesji. 
 

Przewodnicząca Komisji ds. Budżetu Gabriela Danelska – skoro jest to tak sporna sprawa 

to zastanawia się czy Rada nie powinna wycofać tego projektu i przedyskutować jeszcze raz. 
 

Radny Mariusz Ogrodowski – on osobiście chciałby, aby jak najszybciej został 

wprowadzony ryczałt, ponieważ z uwagi na zakres prac Komisji Rewizyjnej, której jest 

członkiem, nie chciałby słyszeć, że dla diet Komisja zaplanowała sobie tak obszerny plan 

pracy.   



Przewodnicząca Komisji ds. Budżetu Gabriela Danelska – uważa, że Rada powinna 

wstrzymać się na razie z podjęciem tej decyzji. 
 

Przewodnicząca Komisji ds. Społecznych Agnieszka Kleczewska – uważa, iż w obecnym 

systemie ciężko jest przewidzieć kwotę na zabezpieczenie diet, najlepszym rozwiązaniem 

byłby ryczałt po ustaleniu w dyskusji konsensusu jego wysokości. 

 

Komisja ds. Społecznych : 

 

Przewodnicząca Komisji ds. Społecznych Pani Agnieszka Kleczewska poddała pod 

głosowanie zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie  ustalenia wysokości diet dla radnych 

oraz zwrotu kosztów podróży służbowej przedłożonego przez Wójt Gminy. 

Obecnych na posiedzeniu 5 radnych. Za pozytywną opinią głosowało 3 radnych, 1 radny 

głosował przeciw, 1 radny wstrzymał się od głosu.  

Radna Mirosława Komorowska zgłosiła swoją uwagę do sporządzonej opinii.  

Opinia stanowi załącznik do protokołu. 

 

Projekt uchwały w sprawie ustalenia wysokości diet dla radnych oraz zwrotu kosztów 

podróży służbowej przedłożonego przez Wójt Gminy został zaopiniowany pozytywnie przez 

Komisję ds. Społecznych natomiast negatywnie przez Komisję ds. Budżetu. 
 

Ad. I.13. 
 

Opinie komisji odnośnie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne 

nabycie działki gruntu nr 125 położonej w miejscowości Rybina: 

 

Komisja ds. Społecznych : 
 

Przewodnicząca Komisji ds. Społecznych Pani Agnieszka Kleczewska poddała pod 

głosowanie zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie  wyrażenia zgody na nieodpłatne 

nabycie działki gruntu nr 125 położonej w miejscowości Rybina. 

Obecnych na posiedzeniu 5 radnych. Za pozytywną opinią głosowało 5 radnych.  Opinia 

stanowi załącznik do protokołu. 

 

Komisja ds. Budżetu : 
 

Przewodnicząca Komisji ds. Budżetu Pani Gabriela Danelska poddała pod głosowanie 

zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie  wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie działki 

gruntu nr 125 położonej w miejscowości Rybina. 
Obecnych na posiedzeniu 5 radnych. Za pozytywną opinią głosowało 4 radnych, 1 radny 

wstrzymał się od głosu.  Opinia stanowi załącznik do protokołu. 

 

Kontynuacja dyskusji odnośnie ustalenia wysokości diet dla radnych : 

 

Przewodnicząca Komisji ds. Społecznych Agnieszka Kleczewska – jej propozycja jest 

taka, że został uchwalony budżet, jest kwota, która nie powinna zostać przekroczona, 

wysokość diet powinna zostać taka jaka obowiązuje i  w najbliższym czasie powinny zostać 

ustalone diety zryczałtowane, ponieważ łatwiej będzie to zaplanować w budżecie gminy. 

 

Radny Jan Hudomięt – jest tego samego zdania, ryczałt od roku 2016. 



Przewodnicząca Komisji ds. Budżetu Gabriela Danelska – w budżecie zaplanowana jest 

podwyżka, łączna kwota to 90.000 zł. 

 

Skarbnik Gminy Dorota Witkowska – w budżecie nie jest zaplanowana podwyżka tylko 

została założona większa ilość sesji i obecność wszystkich radnych.  

 

Przewodnicząca Komisji ds. Budżetu Gabriela Danelska – są oszczędności w zimowym 

utrzymaniu dróg, którymi można by pokryć ewentualne podwyżki diet. Uważa, że radnym 

diety powinny zostać podniesione.  

 

Sprawy różne : 

 

Radna Magdalena Haftkowska -  proponuje, aby Radni zastanowili się nad tym czy chcą, 

aby sesje Rady były nagrywane, ponieważ nie chciałaby, aby była taka sytuacja na portalu 

społecznościowym Facebook na profilu Rady Gminy Stegna, gdzie przedstawiona opinia w 

tej sprawie nie jest jej opinii, oraz uważa, że nie całej Rady, gdzie zostało napisane, iż 

wnioskowaliśmy już na temat nagrywania sesji i że chcemy, aby sesje były nagrywane.  

 

Przewodnicząca Komisji ds. Budżetu Gabriela Danelska -  ona osobiście oficjalnie o to 

wnioskowała. 

 

Wójt Gminy Pani Ewa Dąbska – owszem toczyła się dyskusja na ten temat, ale ostatecznie 

Radni mieli podjąć decyzje i ją przekazać, umowa nie została jeszcze podpisana.  

 

Radna Magdalena Haftkowska -  uważa, że nie wszystkie podawane informacje na profilu 

Rady Gminy są potrzebne, bądź odpowiednio zredagowane. 

Radny Mariusz Ogrodowski – uważa, że skoro jest to profil Rady Gminy Stegna to 

wszystkie informacje, które się tam ukazują powinny być zatwierdzone przez Radnych. 

Zapytał co dalej Radni zrobią na sesji z projektem uchwały w sprawie diet dla Radnych, czy 

na sesji zostanie przyjęta propozycja Radnej Gabrieli Danelskiej o wycofanie go z porządku 

obrad.  

W związku z wyczerpaniem tematu obrad Przewodniczące Komisji uznały wspólne 

posiedzenie Komisji Rady Gminy za zakończone.                                                                                         

                                                                                            
Protokołowała: 

Małgorzata Furman  
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